

《中国核心期刊(遴选)数据库》收录 湖北省优秀期刊

- 中国特色社会主义政治经济学大众化的价值意蕴
- 实施"名师名课"工程 提升干部教育水平
- "水上生华年":一个码头城镇的汉江记忆

——基于天门市多宝镇的田野调查

2017.3

# 长江論壇

## 双月刊

#### YANGTZE TRIBUNE

编辑部主任 齐清华

马克思王义基本问题				
中国特色社会主义政治经济学大众化的价值意蕴	周燕	燕	( 5	)
人的发展与社会和谐: 共产主义的人本学维度	侯文	文	( 10	)
《神圣家族》中的人学思想解读	陈雪	雪	( 14	.)
江泽民党性修养观述略	蒋成	会	( 20	)
列宁晚年执政党建设探索论析	谢金	辉	( 25	)
武汉与中部发展				
打造阳光开放平台 助推武汉跨越发展				
——武汉市公共资源交易平台整合与建设路径初探	吴福:	生	(31	)
司法体制改革背景下基层法院队伍建设问题探析				
——以武汉市江汉区人民法院为例	刘汉	强	( 36	;)
政治与公共管理				
从部门审批到网上审批: 行政审批的模式变迁	王成	程	(41	)
网络谣言综合治理探析	李景	豹	( 48	)
黑龙江省农民专业合作社党组织建设必要性研究	郭	岩	( 56	(
引入 PPP 模式的精准扶贫及其优化路径初探	李	巍	( 60	)
基层人大代表结构及履职状况分析				
——以W市P区为例 <b>范东升</b> ,	刘鸿	斌	( 65	(

## 2017年第3期

总第 144 期

责任编辑

美术编辑

邓念雄 谢宏雯

曾召国 汤达礼

谢宏雯 **英** 译

汤达礼

法律与社会
微小违法行为及其社会纠正探究 陈 骏 (70)
论不动产错误登记责任的法律性质、形态及归责原则
人文集粹
"水上生华年":一个码头城镇的汉江记忆
——基于天门市多宝镇的田野调查 王 灿,冯 明(81)
传统道家养生思想及其当代价值 史永隽(89)
长江视野
实施"名师名课"工程 提升干部教育水平 乐 和 (94)

◇ 全国行政学院期刊工作创新研讨班暨科研管理创新座谈会在甘召开 ······ (96)

编辑出版:《长江论坛》编辑部

刊号: ISSN-3980

CN42-1344/D

广告经营许可证:武工商广字01-35号

发行范围:公开发行

国内总发行:《长江论坛》编辑部

定价: 8.00

地址:武汉市江汉区常青五路 29号

邮编: 430023

电话: 027 - 85618039

http://www.whdx.gov.cn

E-mail: cjlt2016@vip.126.com

出版日期: 2017年06月15日

### **CONTENTS**

#### THE MARXIST BASIC PROBLEMS

The Popularization of the Socialist Political Economy with Chinese Characteristics and its Value·····				
The Human Development and Social Harmony: The Humanism Dimension of Communism Hou Wenwen (10				
On Marx's Humanism Thoughts in <i>Holy Family</i> Chen Xuexue (14)				
Comrade Jiang Zemin's View for the Cultivation of Party Spirit Jiang Chenghui (20)				
Lenin's Ruling Party Construction Thoughts in His Late Years · · · · · Xie Jinhui (25)				
THE DEVELOPMENT OF WUHAN AND CENTRAL CHINA				
To Boost Wuhan's Great Leap Forward Development Through Building a Transparent and Open Public Resource				
$\begin{tabular}{lllllllllllllllllllllllllllllllllll$				
A Probe into the Grass-roots Court's Team Construction Under the Judicial System Reform				
——Taking the Jianghan District People's Court of Wuhan as an Example · · · · · Liu Hanqiang (36)				
POLITICS AND PUBLIC ADMINISTRATION				
The Pattern Change of Administrative Examination and Approval: From Departmental to Online Operation				
Wang Chengcheng (41)				
The Study for the Comprehensive Governance of Network Rumors · · · · Li Jingbao (48)				
On the Necessity of Strengthening the Rural Cooperatives Party Organization Construction in Heilongjiang				
Province ···· Guo Yan (56)				
Introducing PPP Model into the Targated Poverty Alleviation: Value, Practice and its OptimizationLi Wei (60)				
Deputies for District People's Congress: The Composition and Performance of Duties				
——Taking District P of City W as an Example ——Fan Dongsheng et al. (65)				
LAW AND SOCIETY				
A Probe into the Community-based Rectification of the Minor Illegal Act······Chen Jun(70)				
On the Legal Nature, Forms and Imputation Principles of Real Estate Error Registration Liabilities				
Lei Chuanping <i>et al.</i> (76)				
HUMANITIES AND ARTS				
Lost Golden Time: A Port Town's Memory of Han River				
——A Field Investigation in Duobao Town of Tianmen · · · · Wang Can et al. (81)				
Taoist Thoughts of Health Preservation and its Contemporary Value · · · · · · Shi Yongjun (89)				
THE YANGTZE RIVER VIEW				
To Enhance the Level of Cadre Education by Implementing the Project of <i>Top Teachers and Lectures</i> ······				
Le He (94)				